23 janvier 2024 — CCIP-CA - RG 22/16431

Arbitrage international - recours en annulation - entente anticoncurrentielle - article 101§1
TFUE - rejet — ordre public international

La CCIP-CA a rejeté le recours en annulation dont elle était saisie contre une sentence arbitrale
internationale rendue a Paris dans le cadre d’une procédure ad-hoc, dans un litige opposant une
société allemande a son fournisseur francais au sujet d’un différend contractuel portant sur la
commercialisation de chaussures pour enfants sous licence.

Au soutien de son recours, le distributeur allemand reprochait a la sentence de donner effet a une
entente anticoncurrentielle au sens de larticle 101§1 du TFUE contraire a lordre public
international

La cour a rejeté le recours considérant que le demandeur ne démontrait pas le caractere
anticoncurrentiel de 'accord auquel la sentence donnerait effet, écartant ainsi la violation de 'ordre
public international alléguée.

23 January 2024 - ICCP-CA - RG 22/16431

International Arbitration - Action for Setting Aside - Anti-competitive Agreement - Article
101§1 TFEU - Dismissal - International Public Policy

The ICCP-CA dismissed the action for setting aside brought before it against an international
arbitral award rendered in Paris in ad hoc proceedings, in a dispute between a German company
and its French supplier regarding a contractual dispute concerning the marketing of licensed
children's shoes.

In support of its action, the German supplier challenged the award for giving effect to an anti-
competitive agreement within the meaning of Article 101§1 of the TFEU, which is contrary to
international public policy.

The court dismissed the action, on the ground that the claimant failed to demonstrate the anti-
competitive nature of the agreement enforced by the award, thereby rejecting the alleged violation
of international public policy.




